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1. Godkendelse af dagsorden ved Charlotte Larsen  

Dagsorden blev godkendt, med den tilføjelse at vaccinationer drøftes under nyt fra 
kommunen.   

 
2. Opfølgning på referat fra seneste møde ved Charlotte Larsen  

Bilag: Referat fra seneste møde – opfølgning indskrevet med rødt.   

 

Blev gennemgået. 

I forhold til Maria Skou Andreassens punkt: Lægerne spørger om statusattest, som 

udarbejdes på baggrund af journaler, kan bruges? Maria Skou Andreassens mener, at 

lægerne skal se familierne. Maria undersøger om specifik lægeerklæring kan anvendes til 

formålet. Maria Skou Andreassen drøfter sagen med et par skoleledere og punktet vendes 

med praksiskonsulenten i det nye år.   

 

Christina Møller Eriksens punkt: Mariagerfjord Kommune har et godt projekt med 

telefonsystem, som forvaltningen skal ned og se – er dog, grundet covid-19, udsat til 

januar.  

 

3. Samarbejdet mellem centersygeplejerskerne og lægerne ved Helle Harre  
Enighed om at der desværre sker tilbagefald til ”tidligere praksis”, når der ansættes nye. 
Der er behov for at gamle aftaler genopfriskes. Det aftales at ved udfordringer kontaktes 
Christian Møller Eriksen direkte på telefon 9988 8695.  
Der har været tvivl om restriktioner og lægebesøg på ældrecentre. Lægerne må altid 
komme på ældrecentrene. Lægerne beder om at denne besked gives til alle 
sygeplejersker, Christina Møller Eriksen følger op. Yderligere kontaktinformationer:  
 
Kliniksygeplejerske Susanne Hovmark, klinik Bælum: 9988 9135. 
 
Kliniksygeplejerske Olga Jensen, klinik Terndrup: 9988 8607. 

  Emne: 
Møde i Kommunalt Lægeligt Udvalg (KLU) 

Faste deltagere 
Louise Sidenius Harboe; Helle Hare, Christina Møller Eriksen; Charlotte Larsen; Pil Rahbek; 

Maria Skou Andreassen; Janne M Olesen og Inge Kjær Andersen (Sekretariat) 

Ad hoc deltagere Pil Rahbek;  

 

Tid og sted: 
10 december kl.16.30  

 Microsoft Teams-møde  

Deltag på din computer eller via mobilapp  

Klik her for at deltage i mødet  

Få mere at vide | Mødeindstillinger  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_YTI2ZjEzOGMtMmMwMS00YTM4LWE4ZGEtOTE4MDZmYWU1NDBm%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%2251b5f31c-7636-49c6-b7bf-675c9be73ad1%22%2c%22Oid%22%3a%229da743f4-81ab-4464-9c22-c56c02139437%22%7d
https://aka.ms/JoinTeamsMeeting
https://teams.microsoft.com/meetingOptions/?organizerId=9da743f4-81ab-4464-9c22-c56c02139437&tenantId=51b5f31c-7636-49c6-b7bf-675c9be73ad1&threadId=19_meeting_YTI2ZjEzOGMtMmMwMS00YTM4LWE4ZGEtOTE4MDZmYWU1NDBm@thread.v2&messageId=0&language=da-DK
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Sygeplejens vagttelefon 9988 9131 hvor der svares døgnet rundt. 
 

4. Henvisning til misbrug ved Charlotte Larsen   
Rebild Kommune modtager med mellemrum en henvisning fra en praktiserende læge 

vedrørende en borger, der har behov for alkoholbehandling, der er sendt til 

lokationsnummer 5790001351038 – Social og Sundhed (enhedstype hjemmesygepleje). 

Da alkoholbehandling i kommunen er omfattet af særlige regler om anonymitet, er det 

vigtigt, at almen praksis sender henvisninger direkte til Rusmiddelteamet Rebild Kommune, 

der har lokationsnummer 5790002399183. 

 
Lægerne oplever med mellemrum at lokationsnummeret til rusmiddel ikke virker, der 
efterspørges et telefonnr. Rusmiddel kan kontaktes på telefon 4022 8456 og mail 
rusmiddel@rebild.dk 
Det aftales, at der foretages en test og Louise Sidenius Harboe stiller gerne op. 
 

5. Demensudredningsmodellen ved Christina Møller Eriksen  
I takt med en stigning i henvisninger til demensudredning, oplever 
demenssygeplejerskerne, at der henvises til dem og demensenheden i Aalborg på samme 
tid. Er der noget vi kan gøre sammen for at følge demensudredningsmodellen? 
 
Christina Møller Eriksen indledte punktet. Lægerne opdager nogle gange at sygehuset 
internt henviser videre. Demenssygeplejerskerne prøver at går ind i et par sager og 
undersøge, hvad der helt konkret er sket.  
 
Christina Møller Eriksen oplyser at der pr. 1/3 2021 ansættes en  
sygeplejerske mere. Der bliver ekstra ressourcer i koordinatorfunktionen og der sker en 
udvidelse af Ådalscenteret.  

 
Lægerne oplever, at de pårørende har det svært i Corona-tid. Det aftales, at hvis lægerne 
møder nogle pårørende som kommunen bør være særlig opmærksomme på, så rette 
lægen henvendelse til demenssygeplejersken.  
 
 

6. Arbejdet i klyngestyregruppen ved Charlotte Larsen  
Bilag: Referat af møde 5 – 2020 

 

Charlotte Larsen fremhævede et enkelt punkt: Det nye hospital og forventninger til 

patientforløb. Kommune fornemmer at borgerforløbene bliver hurtigere og at borger kan 

have behandlingsbehov efter udskrivelsen. Kommunen vil gerne en dialog med hospitalet, 

da det er vigtigt med kendskab til både kommunernes og almen praksis’ behov – begge 

parter har brug for varsling. Kommunen vil efterspørge en proces allerede nu.  

 
7. Nyt fra lægerne  

Intet nyt 

 

8. Nyt fra kommunen  

• Muligt nyt projekt i forhold til urinvejsinfektioner  

Kommunen og plejehjemslægerne har modtaget en forespørgsel i forhold til 

deltagelse i et projekt omhandlende håndtering af plejehjemsbeboere med mulig 
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urinvejsinfektion. Det overordnede formål med projektet at udvikle og udbyde et 

uddannelsesseminar, der styrker håndteringen af plejehjemsbeboere med mulig 

urinvejsinfektion. Der afholdes informationsmøde i januar 2021.  

 

• Vaccinationer  

Charlotte Larsen gav en orientering om hvilke informationer kommunen pt. har fået i 
forhold til forberedelse af vaccinationer. Kommunen er i gang med at sikre samtykke 
i forhold til hvem på ældrecentrene, der ønsker vaccination. Model for personale 
kommer til at afhænge af hvem, der skal vaccinere. Lægerne oplyser, at PLO har 
modtaget oplæg om sagen. Lægerne spørger til om kommunen tjekker allergier - 
det afklares, når vaccinationen kendes. Der indkaldes til møde såfremt der bliver 
brug for det.  
 

• Status på ”genåbning af sundhedscenteret” 

Kommunen oplever, at nogle borgere og læger tror, at der er lukket ned. Det er der 
ikke, der er åbent. Der opleves et fald i henvisninger. Lægerne oplever, at nogle 
borgere gerne vil vente til efter covid-19.  
 
 

9. Evt.  
Intet til dette punkt – udover at Inge Kjær Andersen booker møde for 2021.  
 
 

Således opfattet IKA 
Godkendt af CL  

  


